
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 14. november 2017

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Samrådsspørgsmål Ø
Mener ministeren, at en afskaffelse af statens refusion på 50 pct. af kommu-
nernes udgifter til aktivering i vejlednings-, opkvalificerings- og mentorforløb
for modtagere af kontant- og uddannelseshjælp vil føre til flere eller færre
modtagere af kontant- og uddannelseshjælp, som ikke får den lovpligtige ind-
sats, som tal fra Beskæftigelsesministeriet har vist, at der var 13.458, som ik-
ke fik i perioden april 2016 til marts 2017? Hertil udtalte ministeren følgende:
”Der er rigtig mange kommuner, der ikke overholder loven” og
»Vi har valgt de fem dårligste kommuner ud, fordi der her er meget store pro-
blemer i forhold til, at kontanthjælpsmodtagere ikke får den indsats, de har
krav på. Jeg synes simpelthen ikke, vi kan være det bekendt”, jf. Politiken den
23. august 2017. Der henvises til http://www.denoffentlige.dk/minister-mange-
kommuner-overholder-ikke-loven

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Leif Lahn Jensen (S).

På udvalgets vegne

Bent Bøgsted
formand
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